
Oświadczenie złożone przez senatorów 

Halinę Biedę, Beatę Małecką-Liberę, Ewę Matecką, 

Janusza Pęcherza i Joannę Sekułę 

na 50. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 października 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Chorzy na hemofilię zwracają naszą uwagę na projekt ustawy, która może mieć dla nich tragiczne następ-

stwa. Chodzi o zamieszczone ostatnio w mediach informacje o zmianie finansowania Narodowego Programu 

Leczenia Chorych na Hemofilię i Pokrewne Skazy Krwotoczne w ramach projektu ustawy o zmianie ustawy 

o zawodach lekarza i lekarza dentysty oraz niektórych innych ustaw. 

Obecnie narodowy program leczenia chorych na hemofilię jest finansowany przez Ministerstwo Zdrowia. 

Dzięki temu na leczenie tej grupy chorych przeznacza się wyodrębniony i przewidywalny budżet. Projekt 

zakłada przeniesienie finansowania tego leczenia do NFZ przy jednoczesnym okrojeniu środków przydziela-

nych NFZ i zwiększeniu zakresu wydatków tej instytucji, co niewątpliwie negatywnie odbije się na dostępie 

do leków dla osób cierpiących na hemofilię. 

Zwracamy się do Pana Ministra z pytaniem, czy powyższe zmiany faktycznie są planowane przez mini-

sterstwo. W imieniu chorych ze skazami krwotocznymi apelujemy o zrozumienie faktu, że na szali jest tu 

zdrowie i życie wszystkich chorych na hemofilię i pokrewne skazy krwotoczne. 
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